

**MINISTRY OF FOREIGN AFFAIRS OF THE KINGDOM OF THE NETHERLANDS
THE HAGUE**

**CONVENTION ON PROTECTION OF CHILDREN AND CO-OPERATION
IN RESPECT OF INTERCOUNTRY ADOPTION
(The Hague, 29 May 1993)**

Notification in accordance with Article 48 of the Convention

AUTHORITY

United States of America, 10-03-2008

In accordance with Article 13 of the Convention on the Protection of Children and Co-operation in Respect of Intercountry Adoption (Convention), the Department of State has been designated as the Central Authority for the United States for purposes of the Convention. The Department of State's functions include all Central Authority functions under the Convention except as provided below. Within the Department, the Office of Children's Issues of the Bureau of Consular Affairs serves as the primary contact on issues related to the Convention.

The Office of Children's Issues can be reached:

Via mail, at: U.S. Central Authority for Intercountry Adoptions

CA/OCS/CI

2201 C. Street, N.W.

Washington, DC 20520-2818

Via phone, at: (202) 736-9089

Via fax, at: (202) 736-9080

Via email, at: AdoptionUSCA@state.gov

The U.S. Citizenship and Immigration Services (USCIS), part of the Department of Homeland Security, is the U.S. entity authorized to accept applications to adopt pursuant to Article 14.

USCIS can be reached:

Via mail, at: U.S. Citizenship and Immigration Services

Chief, Children's Issues

20 Massachusetts Avenue, N.W.

Washington, DC 20529

Via phone, at: (202) 272-1663

U.S. accredited agencies, temporarily accredited agencies, and approved persons will generally perform the case-specific Central Authority duties set forth in Articles 15 through 21, in accordance with Article 22 of the Convention, with the exception of agreement under Article 17(c) that the adoption may proceed, which must be performed by the Department of State in cases in which the United States is a receiving country.

In accordance with Articles 13 and 22(3) of the Convention, the names and addresses of the accredited bodies and approved persons are available on the Department of State's website at http://www.travel.state.gov/family/adoption/convention/convention_4169.html.

The Hague, 2 April 2008

XXXIII Intercountry Adoption No. 4/2008

**MINISTÈRE DES AFFAIRES ÉTRANGÈRES DU ROYAUME DES PAYS-BAS
LA HAYE**

**CONVENTION SUR LA PROTECTION DES ENFANTS ET LA COOPÉRATION EN
MATIÈRE D'ADOPTION INTERNATIONALE**
(La Haye, le 29 mai 1993)

Notification conformément à l'article 48 de la Convention

AUTORITÉ

États-Unis d'Amérique, 10-03-2008

(Traduction)

Conformément à l'article 13 de la Convention sur la protection des enfants et la coopération en matière d'adoption internationale (ci-après « la Convention »), le Département d'État a été désigné comme Autorité centrale des États-Unis aux fins de la Convention. Les fonctions du Département d'État comprennent celles attribuées à l'Autorité centrale aux termes de la Convention, excepté dans les cas mentionnés ci-dessous. Au sein du Département, c'est au Bureau des questions de l'enfance du Service des Affaires consulaires qu'il conviendra de s'adresser en priorité pour toute question concernant la Convention.

Pour joindre le Bureau des questions de l'enfance :

Par courrier, adresser votre correspondance à :

U.S. Central Authority for Intercountry Adoptions
CA/OCS/CI

2201 C. Street, N.W.

Washington, DC 20520-2818, États-Unis

Par téléphone, composer le : 001 202 736-9089

Par télécopie, composer le : 001 202 736-9080

Par courriel, adresser vos messages à : AdoptionUSCA@state.gov

Les Services de l'immigration des États-Unis (USCIS), relevant du Ministère de l'Intérieur, sont l'entité autorisée à recevoir les demandes d'adoption en vertu de l'article 14.

Pour joindre l'USCIS :

Par courrier, adresser votre correspondance à :

U.S. Citizenship and Immigration Services

Directeur des questions de l'enfance

20 Massachusetts Avenue, N.W.

Washington, DC 20529, États-Unis

Par téléphone, composer le : 001 202 272-1663

Conformément aux dispositions de l'article 22 de la Convention, les organismes agréés ou temporairement agréés et les personnes autorisées exerceront généralement les fonctions de l'Autorité centrale relatives à chaque cas spécifique, telles qu'exposées aux articles 15 à 21, excepté la décision autorisant la poursuite de la procédure en vue de l'adoption mentionnée à l'article 17c, qui doit être prise par le Département d'État lorsque les États-Unis sont le pays d'accueil.

Conformément aux articles 13 et 22(3) de la Convention, le nom et l'adresse des organismes agréés et des personnes autorisées sont disponibles sur le site Internet du Département d'État :
http://www.travel.state.gov/family/adoption/convention/convention_4169.html.

La Haye, le 2 avril 2008

XXXIII Adoption internationale No 4/2008